

CPRN Presentations: Pathways for Youth to the Labour Market and Adult Learning

May 24, 2007 – *Pathways for Youth to the Labour Market* – one of CPRN's signature research projects – was the focus of a roundtable discussion on Monday, May 14, 2007 in Ottawa. The *Pathways* project was started in 2006 to identify policies and practices to enable more young Canadians to find pathways that lead to sustained employment with decent pay, good working conditions and career potential. The event was an opportunity to review key findings, to obtain feedback on work in progress and to seek advice on future elements of the project. To lay the groundwork, Ron Saunders, CPRN's Director, Work and Learning, and Patrice de Broucker, Centre for Education Statistics at Statistics Canada, gave a presentation providing the background of the *Pathways* project and an overview of the findings to date. To download the presentation, ***Pathways for Youth to the Labour Market***, [click here](#).

It has been almost a year since CPRN released the report *Too Many Left Behind: Canada's Adult Education and Training System*, by Karen Myers and Patrice de Broucker. Since then, the authors' findings have been the subject of four roundtable discussions across the country, sponsored by the Adult Learning Knowledge Centre of the Canadian Council on Learning. The latest was April 16, in Calgary. The authors, along with Ron Saunders, CPRN's Director, Work and Learning, summed up key conclusions of the report and the outcomes of the earlier roundtables in a presentation entitled ***Towards Effective Adult Learning Systems in Western Canada***. [Click here](#) to download it.

Hidden Gem

Last week, Phil Fontaine, the National Chief of the Assembly of First Nations, warned Canadians that First Nations communities are reaching the breaking point. He said people are angry with high levels of poverty and unemployment and frustrated with the huge backlog of land claims. The National Chief predicted these conditions could spark further civil disobedience.

Canada's response to First Nation's needs has rarely been seen as swift or adequate. Much has to do with the failure of policies to keep up with dramatic changes in Canada's Aboriginal communities. Changes such as: new education demands, widening income inequality and changing demography. That is where CPRN's research report, ***Urgent Need, Serious Opportunity: Towards a New Social Model for Canada's Aboriginal Peoples***, picks up and carries on to look at

▶ FRANÇAIS

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net

u n s u b s c r i b e

ways First Nations communities have succeeded in overcoming many socio-economic challenges. The report was first released in April 2004, and continues to be a popular item among visitors to CPRN's Web site. To read the report, [click here](#).



Canadian Policy Research Networks (CPRN) / Réseaux canadiens de recherche en politiques publiques (RCRPP)

Présentations des RCRPP : voies d'accès des jeunes au marché du travail et apprentissage des adultes

Le 24 mai 2007 – *Pathways for Youth to the Labour Market* – un des rapports de recherche qui porte la marque des RCRPP – a été le sujet d'une table ronde, le lundi 14 mai 2007 à Ottawa. Le projet *Pathways* a été lancé en 2006 pour déterminer quelles politiques et pratiques permettraient à plus de jeunes Canadiens de trouver les voies qui mènent à des emplois stables et bien rémunérés, ainsi qu'à des conditions de travail et des perspectives de carrière satisfaisantes. Cette table ronde a permis de passer en revue les principales constatations de ce travail de recherche, de faire le point sur le travail en cours et de recueillir des avis sur les futurs éléments du projet. Ron Saunders, directeur du travail et de l'apprentissage aux RCRPP et Patrice de Broucker, du Centre de la statistique de l'éducation de Statistique Canada, ont présenté au préalable le contexte du projet *Pathways* et un aperçu des constatations effectuées jusqu'à présent. [Cliquez ici](#) pour télécharger cette présentation, ***Pathways for Youth to the Labour Market***.

Voici bientôt un an que les RCRPP ont publié le rapport *Les trop nombreux laissés-pour-compte du système d'éducation et de formation des adultes du Canada*, de Karen Myers et Patrice de Broucker. Les constatations des auteurs de ce rapport ont alimenté depuis la discussion lors de quatre tables rondes, commanditées dans tout le pays par le Centre du savoir sur l'apprentissage chez les adultes du Conseil canadien sur l'apprentissage. La dernière d'entre elles a eu lieu le 16 avril, à Calgary. Les auteurs et Ron Saunders, directeur du travail et de l'apprentissage aux RCRPP ont résumé les principales conclusions de ce rapport et les résultats des tables rondes précédentes dans une présentation intitulée ***Towards Effective Adult Learning Systems in Western Canada***. [Cliquez ici](#) pour la télécharger.

Perle cachée

La semaine dernière, Phil Fontaine, chef national de l'Assemblée des Premières nations, a averti les Canadiens que les communautés des Premières nations atteignent le point de rupture. Leurs membres sont furieux à cause des taux de pauvreté et de chômage et mécontents de l'énorme retard accumulé dans les revendications territoriales. Le chef national a prévenu que cette situation pourrait déclencher plus de désobéissance civique.

► **ENGLISH**

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

d é s a b o n n e r

La réponse du Canada aux besoins des Premières nations a été rarement jugée rapide ou à la hauteur des besoins. Cet état de fait s'explique principalement par l'incapacité des politiques publiques à s'adapter aux changements importants des communautés autochtones du Canada, par exemple aux nouvelles exigences éducatives, à l'inégalité grandissante entre les revenus et à l'évolution démographique. C'est ce que constate le rapport de recherche des RCRPP, ***Urgent Need, Serious Opportunity: Towards a New Social Model for Canada's Aboriginal Peoples***, qui analyse ensuite par quels moyens les communautés des Premières nations ont réussi à surmonter de nombreuses difficultés socio-économiques. Ce rapport, publié pour la première fois en avril 2004, est toujours très apprécié des visiteurs du site Web des RCRPP. [Cliquez ici](#) pour lire ce rapport.